
 
Fullmäktigeledamot Lotta Laaksonen m.fl.:s motion om utdelning av överbliven skolmat till mindre 
bemedlade 
 
Stadsfullmäktige 26.02.2024 § 20  
  

Stadsfullmäktige antecknade följande motion för kännedom: 
 
”Regeringens åtgärder förutspås avsevärt öka fattigdomen bland barnfamiljer och 
antalet mindre bemedlade. Pargas stad borde sträva efter att möjliggöra 
mathjälp för mindre bemedlade familjer. Vi föreslår att staden utreder 
möjligheterna att dela ut överbliven skolmat eller annan storköksmat som staden 
bekostar vidare till mindre bemedlade.” 
 
__________________ 

 
Stadsstyrelsen 25.03.2024 § 80  
  
 
Beredare Förvaltningschef Hanna-Maria Grandell, tfn 050 473 9910 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 
 

I enlighet med den nya uppdaterade anvisningen om hantering av initiativ och 
motioner som godkändes av stadsstyrelsen ska motioner som lämnas in vid 
stadsfullmäktiges sammanträden alltid tas upp vid stadsstyrelsens följande 
sammanträde för att fastställa ansvariga beredare för dem. 
 

Föredragande Tf. stadsdirektör Hanna-Maria Grandell, tfn 050 473 9910 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 
 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att sända fullmäktigeledamot Lotta Laaksonen m.fl.:s 

motion om utdelning av överbliven skolmat till mindre bemedlade till sektorn för  
fostran och utbildning för beredning.   
 
Ansvarig beredare är utbildningschef Katriina Sulonen. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Delgivning Utbildningschef Katriina Sulonen 
 
 __________________ 
 
 
Stadsstyrelsen 19.08.2024 § 198  
  
 
Beredare Utbildningschef Katriina Sulonen, tfn 050 375 3592 
  fornamn.efternamn@pargas.fi 

 
Parfix har delat ut överbliven mat sedan oktober 2020. Enligt uppgifter från 
Kaarea har mängderna varit små och mat har i regel delats ut till Parfix anställda. 
 
Från oktober 2020 delades den överblivna maten ut från Kaareas centralkök på 
Skolgatan. Från och med 2022 har den överblivna maten inte längre delats ut från 
centralköket, utan matutdelningen har i stället ägt rum i Koivuhaan koulu och 



Malms skola. Orsaken till att platsen ändrades var coronaviruset och att lokalerna 
på Skolgatan delvis omvandlades till tillfälliga lokaler.  
 
Utdelningen av överbliven mat från Koivuhaan koulu och Malms skola har 
fortsatt. Överbliven mat har inte längre delats ut från centralköket, eftersom den 
tidsintervall under vilken skoleleverna och skolpersonalen i Brava intar 
måltiderna har blivit längre och tidsschemana inte har kunnat samordnas. 
 
Skolorna beställer måltiderna för eleverna och personalen med hjälp av det s.k. 
Aromi Store-systemet. Med rätt beställningsmängder har man kunnat säkerställa 
att mängden överbliven mat är liten. I skolorna fäster man hela tiden vikt vid 
matfostran och därmed uppkomsten av matsvinn från tallrikar. Ett bra exempel 
på detta är kampanjen mot matsvinn från tallrikar i Brava i november 2023. En 
motsvarande kampanj genomfördes i alla skolor i Pargas i april 2024. Det var 
matråden i skolorna som genomförde kampanjen och resultaten har diskuterats i 
stadens skolmatsgrupp. 
 

Föredragande Stadsdirektör Tom Simola, tfn 050 558 2270 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 

 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att 

1) ta del av den redogörelse som getts med anledning av motionen och 
2) föreslå att fullmäktige förklarar motionen slutbehandlad. 
 

Beslut Markku Orell föreslog att ärendet remitteras för vidare utredning. 
 
Styrelsen omfattade Orells förslag enhälligt. 

 
Delgivning Efter slutligt beslut: Motionsställaren, projektkoordinator Pia Hotanen 
 
 __________________ 
 
 
 
Stadsstyrelsen 07.10.2024 § 261    
182/00.01.03/2024    
 
Beredare Utbildningschef Katriina Sulonen, tfn 050 375 3592 
  fornamn.efternamn@pargas.fi 

 
Det är mycket svårt att uppskatta hur mycket mat det blir över i skolorna per dag 
eller per vecka. Mängden överbliven mat varierar en hel del, åtgången av skolmat 
påverkas till exempel av veckodag och årstid. Naturligtvis påverkar även olika 
undantagsdagar i skolorna matåtgången. Alla skolor har som mål att det inte blir 
mat över. Matsvinnet och svinnet från tallrikar följs upp kontinuerligt.  
 
Malms skola och Koivuhaan koulu är fortsättningsvis de skolor där man kan 
hämta överbliven mat. 
 
Kaarea som tjänsteproducent är redo att samarbeta med staden och andra 
aktörer. Problemet i en stad av Pargas storlek är var man hittar en aktör (eller 
aktörer) som är beredd att regelbundet hämta den överblivna maten vid en 
överenskommen tidpunkt. Aktören behöver också på förhand försäkra sig om att 
det finns överbliven mat att hämta. 
 



För att överbliven mat ska kunna delas ut regelbundet behövs det alltså först en 
aktör som tar ansvar för att dela ut maten. Därefter planeras det praktiska i 
samarbete med Kaarea. 
 

Föredragande Stadsdirektör Tom Simola, tfn 050 558 2270 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 

 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att 

1) ta del av den redogörelse som getts med anledning av motionen och 
2) föreslå att fullmäktige förklarar motionen slutbehandlad. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Delgivning Efter slutligt beslut: Motionsställaren, välfärdskoordinator Hanna-Maria Grandell 
 
 __________________ 
 
 


